
Med lilla sjal framfor øynene. $. 4
Tomme hybler. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .s. 6
Den 90de nordmann. . . . . . . . . . . . s. 6

UKA-85 i rde. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . s. 8

Studentane liker ikkje

FELLESKJØKKEN
kJ

Den nyleg avslutta Velferdsundersøkelsen viser at det er Stor avstand 
mellom preferansane til Studentane og boligpolitikken til Samskip
naden. Blant anna viser det Seg at fleirtalet av einslege studentar 
Utan ungar heller vil bu «aleine» enn på hybel med felleskjøkken.

Side 5.

Blide Gro er ikke blid lenger!
Hvis Studentene Snart ikke tar Seg Selv i nakken og rydder opp etter 
Seg i UB-kantina kan vi faktisk risikere at den må Stenge. Kan- 
tineperSonalet er fortvilet over «grisete» Studenter.
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LEIAR

Det nytter!
Det nytter å arbeide for studentane sine interes- 
ser på Universitetet. Byråkratiet og komite- 
mylderet er ikkje uoverstigelege hindringar. 
Det viser den vellykka aksjonen studentane ved 
ISL og ISV har gjennomført for å få tilbake 
AU-kontora sine.

Studentane ved dei to institutta har no fått 
att eitt av dei 4 AU-kontora dei blei fråtekne 
ved innflyttinga i 3. byggetrinn. Dei er blitt lovt 
aIle kontora tilbake så snart APPU flytter over 
i andre lokaler.

AU på ISL og ISV har samarbeidd godt med 
kvarandre og SU i denne saka. Dei lyktes i å 
skapa eit press mot syndarane, Brukerutvalget 
for 3. byggetrinn, som ikkje kunne oversjåast.

Gratulerer.

UTROPIA
STUDENTFORUM, NSU’s sentrale organ, 
har krympet inn til skarve to nummer i året.

UTROPIA gjør nøyaktig det motsatte, fra 
nå av vil hun komme med fjorten nummer i 
året, ett hver fjortende dag.

Dette for å skape en mer aktuell avis.
Det er nemlig dyrt å lage avis, derfor bør den 

bli lest. Det håper vi skjer når nyhetene kom
mer raskere, samtidig som at rollen som de- 
battforum blir styrket.

Vi håper at mulighetene blir brukt, ved at 
flest mulig sender inn innIegg, svada eller annet 
stoff til UTROPIA.

Redaksjonen vil på sin side gjøre alt for å 
glede mer, produsere mer og ikke minst: Pro
vosere mer (det siste er lett).

REDAKTØRENE

Utropia kvar 14. dag

I haust vil Utropia komma ut kvar 14. dag frå og 
med dette nummeret, totalt 5 åttesiders nummer. 
Fristane for å få stoff inn i avisa er desse:

nr. 6/84: 4.10
nr. 7/84: 18.10
nr. 8/84: 1.11
nr. 9/84: 15.11

NB: Alt stoff til Utropia må skrives med dobbel lin
jeavstand og max 55 anslag pr. linje.

Redaksjonen kan treffes kvar torsdag i S.
TolIb.gt. 7b frå 1800 og utover. Tlf. 81715.

Dette semesteret er me berre 5 personar i redak- 
sjonen av UTROPIA. Det er pIass for ennå 2-3 skri- 
velystne avisentusiastar på kontoret vårt. Er du in
teressert, ta kontakt med nokon i redaksjonen.

Må UB-kantina stenge?

Blide-Gro er ikke blid lenger.

Nå er Gro sint
Nå er det like før «Blide Gro» i 
kantina på UB flyr i flint. Grun
nen: jo det er at studentene er 
blinde analfabeter, late eller rett 
og slett alle tingene på en gang. 
De rydder ikke etter seg i kanti
na. Det har nå gått så langt at i et 
møte i studentenes AU 19. sep
tember satte kantinesjef Asbjørn 
Storaaker fram følgende harde 
kompromiss. Rydder ikke stu
dentene etter seg så stenger vi 
kantina rett og slett.

Tilbake til vår alles blide Gro 
som er både sint og fortvilet. «Vi 
er to mennesker her og vi har 
ikke muligheten til å springe etter 
folk til stadighet for å rydde opp 
etter dem. Hvis ikke folk rydder 
opp etter seg så slutter jeg å være 
blid». Hun forteller videre at 
grunnen til at kantineprisene er 
såpass lave er jo at de har lav be
manning (bekvinning). Hvis en 
ny person må ansettes til rydde- 
jobben betyr det at kantineprise
ne med en gang fyker i været.

Ikke er det mulig å snakke til 
studentene heller. «Hvis vi prø
ver å snakke til dem får vi stygge 
svar. Det er som å snakke til bar
nehageunger». Og det skulle vel 
være unødvendig, vi som er blant 
det dannede akademiske borger
skap. Hvis kantina blir nødt til å 
stenge så er det rett og slett for at 
de to som jobber der skal få mu
ligheter til å rydde opp i etter- 
latenskapene våre.

Hun sier også at problemet er 
langt fra det samme i de andre 
kantinene i Breivika. Folk som er 
snille og renslige i de andre kanti
nene blir som griser når de kom
mer opp i kantina på UB. «Det 
virker jo som folk trives her så 
det skulle jo være i alles interesse 
at kantina holdt åpent».

Så nå er det bare opp til oss 
studenter. Hvis vi vil beholde 
kantina som den er og hvis vi vil 
fortsatt ha folk som trives i job
ben så må vi skjerpe oss. Hvem 
vil ha kaffe til 12 kroner kopp- 
pen og samtidig servitører som er 
sure.

Hjelp, vi j 
registrere^

Her kommer 25 000 Troms 
studenter løpende på vei i 
registrerings-sentralen på (J 
mandag 20. august. Du n 
sannelig løpe fort for ikke 
komme sjst i køen. Er i 
uheldig, risikerer du å måt 
vente ei uke før det blir d 
tur.

STUDENTER 
OG 
BOSTØTTE

Av sosiolsøkrøtær Ann Torunn Olsøn
Har du krav på bostøtte? Hvis du er usikker på det, 
så er det viktig at du leser videre. Studenter får bo
støtte på lik linje med andre — det er de samme vil
kår som må oppfyIles.

Vilkårene er knyttet til husstan- 
den, boligen, boutgiftene og inn
tekten.

Bostøtte er en stønad som Den 
Norske Stats Husbank deler ut til 
husstander (kan også være hus
stander med en person) som har 
lav inntekt i forhold til boutgifte
ne. Ordningen er behovsprøvd - 
dvs. at du må oppfylle visse vil
kår for å få støtte.

De viktigste vilkårene er:

— Du må være heimehørende i 
Tromsø kommune. Kommer du 
fra en annen kommune, må du 
ha meldt eIler melde iHytting hit.
— Husstanden må ha barn under 
18 år. Dette gjelder både for par 
og aleineforeldre, eller
— noen i husstanden må ha ytel
ser fra Folketrygden, som f.eks. 
grunn- og hjelpestønad, uføre
pensjon, eIler
— husstanden må ha person med 
attføringsstønad eller over
gangsstønad til aleineforeldre.
— Du må bo i en bolig som kom
mer inn under ordningen.
Slik bolig er

inn på her. De aller fleste studen
ter vil oppfylle disse vilkårene. 
Det er forøvrig inntekt 2 år til
bake som legges til grunn. Og 
husk: studielån regnes ikke som 
inntekt. Opplysninger om inn
tekten trenger du ikke føre på 
søknadsskjemaet. Disse får Hus
banken direkte fra Likningskon
toret.

For å vise beregningen av bo
støtten, følger noen eksempler 
fra Samskipnadens boliger. Disse 
tallene er omtrentlige.

Øvre Breivang:
2-roms leilighet. 3 personer. Inn
tekt inntil 50.000,- 
Fakt. husl. pr. mnd.
- bostøtte 
Reell husleie

Her kommer de første av d 
25 000 ferdigregistrerte sti 
dentene på vei til busstopp 
nede på Slakkevollveien. D 
som er så fantastisk, er i 
Studentsamskipnaden ikke ( 
snau. For å registrere alle sti 
dentene, hadde Samsh; 
nåden spandert hele to 
funksjonærer. Vi kan væi 
glade for at Samskipnaden ( 
såpass raus. Planen var op{ 
rinnelig at maksimum én (I 
funksjonær skulle ta seg a 
registrerings-arbeidet aleim 
Studentsamskipnaden ka 
kunsten å treffe de nødvendj 
ge åtgjerder.

Søknadsskjema får du
— på Tomte- og boligkontoret, 

Yestregt. 41, tlf. 85000.
Åpningstid 0900-1400.

— i sekretariatet, Studentsam
skipnaden, Roald Amundsens 
pl. 1.

— hos sosialsekretæren, bro- 
sjyrehylle ved kantina, IMR.

Disse stedene får du også opplyst 
lånenr. i husbanken og byggeår 
for Samskipnadens boliger. Hvis 
du bor privat, må du få disse 
opplysningene hos huseieren/ut- 
leieren. For borettslagsieiligheter 
er det Boligbyggelaget som påfø
rer disse opplysningene.

Nærmere informasjon får du 
hos Håkon Kristoffersen, Tom
te- og Boligkontoret, eller hos 
Sosialsekretæren.

OBS. SØKNADSFRIST 10.0 
TOBER (bostøtte utbetales i si 
ten av desember). For boretts 
er fristen 8 dager før.

Øvrige frister er 10. februar 
10. juni.

Søk om du er i tvil om du o 
fyller vilkårene - det koster 
og kan bety mye.

Med lilla sjal
Forts, fra s. 8

kr. 1500,-
kr. 345,-
kr. 1175,-

Prest vatnet:
3-roms leilighet. 4 personer. Inn
tekt inntil 50.000,-
Fakt. husl. pr. mnd. kr. 1695,-
- bostøtte kr. 335,-
Reell husleie kr. 1360,-

a) alle Samskipnadens boliger 
unntatt Breivika
b) egen leilighet i borettslag
c) eget lius
d) leilighet leid hos andre. Hvis 
du leier hos private, må det være 
minimum 1-roms leilighet, altså 
1 rom og kjøkkenkrok. Det har 
ingen betydning om du betaler 
innskudd eller ikke.

— Husk at boligen må være 
bygd ferdig etter 1.1.74 (uansett 
hvordan den er finansiert) eller, 
om boligen er eldre, ha lån i Hus
banken eller Landbruksbanken.

Ellers gjelder spesielle regler 
for inntekt og-boutgifter, men 
det kommer jeg ikke nærmere

Storskogåsen II:
3-roms leilighet. 2 
tekt inntil 50.000.
Fakt. husl.
- bostøtte
Reell husleie

Prestvatnet:
1-roms leilighet, 
tekt ca. 30.000,-. 
Fakt. husl.
- bostøtte 
Reell husleie

personer. Inn-

kr. 1700,-
kr. 1002,-.
kr. 698,-

1 person. Inn-

kr. 785,-
kr. 150,-
kr. 635,-

Slik går du fram når du skal sø
ke:

ER MENN BARE BÆSJ
Lederskribenten i dagbladet 
Tromsø hadde en meget sur 
kommentar til Ebba Has- 
lunds foredrag. Jeg vil si 
meg enig i ett utsagn i leder
artikkelen (de øvrige tar jeg 
i stor grad avstand fra): 
«Det er trist å registrere at 
kvinnesakens fremste for- 
kjempere ikke er kommet 
lengre enn at de hugger løs 
på en halvpart av befolknin- 
ga som fremstilles som sla- 
vedrivere nesten uten unn- 
tak».

I LIKESTILLINGAS 
KJØLVANN: ET NYTT 
SKJELLSORD - «MANN»
I Ebba Haslunds tale fikk 
ordet mann en odiøs valør: 
«mannlige kunnskaper...

mannsdominansen... 
mannssamfunnet... 
mannsbastion... likes 
lingspatriarkatet». Hund 
talte konsekvent man 
kjønnet i negative term 
«Guttene bråker seg til o] 
merksomhet allerede 
første klasse».

RAPISTS UNION
Dersom vi skal løfte il 
kvinner og menn, nytter i 
ikke å omtale oss av ha 
kjønn som Rapists’ Uni( 
Holdninga 
«Elendigheta-er-de-andre! 
(mennenes)-feiI» skyter o' 
mål. Og enda verre: Dis 
kvinneholdningene viri 
undertrykkende! Og det' 
vel ikke meninga??



UTROPIA Studentradioen i Tromsø

de som er mei. Vi streber etler 
S’8 ” ‘C im og’let "hanrt i 

tekniker-spire i ma- 
tradioen i Troms» 

erWnKadlo
— Hvem betaler gildet?

Hver student betaler 15 kr. 
hvert semester over semester- 
avgtfta tit SR. Vi venter på pen- 
ger fra Studentutvalget og Nor- 
ges Studentunion. Dessuten de
ler vi studio med avisa Nordlys 
sæ nærradio. Det gjør at vj 
halverer mange regninger.

— Hvordan er organisa
sjonsstrukturen?

—- Vi har en redaksjonsledel- 
se som består av seks personer. 
Nå er vi tre jenter og tre gutter. 
Redaksjønsledelsen står for 
den daglige drift. Jeg er for tida 
ansatt kontoransvarlig på del
tid. Vi tiar ansvaret for økono
mien. Vi holder ukentlige mø- 
t R d k ’ Id I ti
representant i Samarbeids-
utvalget for nærradio-stasjone- 
ne i Tromsø. Vi er en koordi
nerende instans. Foruten oss 
består SR av forskjellige ar
beidslag som skal avvikle de 
forskjellige sendingene. Men vi 
befinner oss fremdeles i startfa- 
sen og SR har vel ikke ennå 
jf unnet si endelige form. Det 
høgste organet vårt er Hoved- 
allmøte for studentene ved Uni
versitetet i Tromsø.

— Hvordan har reaksjonene 
“cxrr:,, 

så veldig mange reaksjoner. 
Under sending har vi fått inn en 
del telefoner. Kommentarene 
har rangert fra «jævla tjyvbo- 
na» til «kjempebra radio». Der 
inntrykket jeg sitter igjen med, 
er at mange liker det de hører. 
Vi lhar fått en del kritikk på at 
lørdags-sendingene har vært 
for «tung». Det tiar vi til dels 
vært enige i. men hittil har vi 
bare hatt kapasitet til å sende 
en gang i vekka. Derfor har vi 
sendt en del innslag som kan-

— Hva er Studentradioen

— Initiativet btei tatt allere- 
de under Studentuka i -83. Det 
var ei lita hard kjerne som drog 
det hele i gang. Første sending 
gikk på lufta nå i mai. Og sia 
har vi sendt fast hver lørdag. 
Grunnen til at vi har sendt så
pass lite, er enkei. Vi er så få 
medarbeidere og det ligger en 
god deI arbeid bale ei radio- 
sending. Måtet vårres er å sen- 
de tø timer pr. uke. Og vi er 
allerede i gang med opptrap- 
pinga.

— Hva er formålet med ra
dioen?

-Det er å skape bedre kon- 
takt studentene imellom. Vi nn- 
formerer ora de ulike student
aktivitetene — både faglig, po- 
litisk og sosialt. You name it! 
Vi ønsker å stimulere til økt 
studentaktivitet på de forskjel- 
lige områder. SR skal ikke væ
re utelukkende en intern uni- 
versitets-radio. Et av målene er 
å bedre kontakten melløm uni- 
versitetet og byen forøvrig. Ra- 
dioen er ei ny mulighet for stu
dentene til å meddele liva vi er 
opptatt av. VI legger opp til et 
så variert programtilbud som

—Er det noen bestemt poli
tisk gruppering som står bak?

— Nei. I forslaget til vedtek- 
ter (som skal opp på Hoved- 
allmøtet) står det at redaksjo- 
nen skal være politisk og rtsligi- 
øst uavhengig.

— Hvem kan være med i 
radioen?

— SR er åpen for alle stu
denter. Jeg vil benytte anled
ninga til å oppfordre folk som 
har lyst til å drive med radio, til 
å ta kontakt med oss. V» tren- 
ger folk. Ingen behøver kvie 
seg for å ta kontakt med oss. 
Du trenger ikke være skolert i 
radiofaget fra før. Det du tren
ger er lyst og Ikrefter. Jo ftere vi 
blir, jo flere programmer kan 
vi lage. Fordelen med å være 
flere er at det ikke blir så stort 
press på hver enkelt. Hittil har 
det til tider vært hardkjør for

side 3

STUDENTRADIOEN
Eilin Kaspersen (bildet) hører heime på ISL. 
Hun er den nye ansvarlige redaktøren i Stu- 
dentradioen i Tromsø. Hun har overtatt vervet 
etter Per Solvang som frasa seg gjenvalg. Val- 
get skjedde på Allmøtet i Studentradioen 
3. september. Allmøtet valgte også en redak- 
sjonsledelse på fem personer foruten Eilin Kas- 
persen. Formelt sett er det Hovedallmøtet for 
Studentene ved Universitetet i Tromøs som 
foretar disse valgene, men sida der fins et liv på 
denne sida av HovedaIlmøtet også, tok Allmø
tet i Studentradioen saka i sine egne hender. 
Hovedallmøtet foretar den endeIige avgjørel
sen.

sendetid» Ei dims srssk er at vi 
vil belrølde l&rdags-sendetida

— V i a f rendviltgXftåråe TveT^g
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Med lilla sjal framfor øynene
Festmøtet i Kulturhuset (3/9) i anledning semesterstart bød på mange godbiter. 
Rektor serverte den første lekkerbiskenen. Han ønsket de estetiske fag velkom
men fordi det er så deilig å se «små piker med store celloer som krysser universi
tetsområdet tidlig om morgenen hvorpå det strømmer musikk ut av vinduene».

dithen at verdens ondskap 
(kvinneundertrykkinga) er 
skapt av menn, mens kvin- 
nene er det evige uskyldige 
offer? Mange feminister 
kan synes å ha den opp- 
fatninga.

KJØNNSFORÆDEREN?
Kanskje er det også for 
ondsinnet i denne sammen- 
hengen å komme trekkende 
med Nina Karin Monsen. 
Monsen er et skjellsord i en- 
kelte feministiske miljøer. 
Følgende sitat trur jeg pro- 
voserer mange kvinner. I 
siste nummer av Sirene var 
det nemlig en kvinnelig inn- 
sender som sa det rett ut: 
«Vi skal ikke lefle med man- 
nen».

SITAT MONSEN
I boka «Jomfru, mor eller 
menneske?» (1984) skriver 
Nina Karin Monsen: «Po- 
pulærfeminismen... 
hevde(r) at kvinnene er un- 
dertrykte håndlangere, 
tvunget til å handle som de 
gjør og derfor ikke er ansva- 
rIige for sine gjerninger. 
Denne påstanden presente- 
rer oss for et nytt tankekors. 
Hvis kvinnene, i motsetning 
til mennene, kan fraskrive 
seg ansvar, er kvinnen da av 
en annen menneskeart enn 
mennene? I krigsforbryterp- 
rosessen i Nurnberg i 1945 
ble et viktig moralsk prin- 
sipp slått fast: ethvert men- 
neske måtte ta ansvar for de 
ordrer det selv utførte. Det- 
te er et prinsipp som ikke 
bare gjaldt for menn, men 
også for kvinner. De kvin- 
nelige naziforbryterne gikk 
ikke fri».

KVINNER ER IKKE 
SKYLD- OG
ANSVARSFRIE...»
«Kvinner er ikke skyld- og 
ansvarsfrie når det gjelder 
kvinneundertrykkelse.
Kvinner og menn bærer det 
samme ansvar og den sam- 
me skyld for de mellom- 
menneskelige realiteter, og 
kvinnene i tillegg et spesielt 
ansvar for selvundertrykkel- 
sen... Kvinnene behøver 
ikke å fortjene friheten 
gjennom moralsk høyver- 
dighet og uselvisk godhet. 
Det er ikke fordi kvinnene 
er gode at de har krav på 
sosial rettferdighet og frihet 
på Iinje med menn. Det er 
fordi de er diskriminerte. 
Uansett menneskeIige kva- 
lifikasjoner har en krav på 
en rettferdig representasjon 
på alle felter i samfunn og 
kultur. Vårt demokrati er 
ikke basert på de gode, geni- 
ale menneskers makt. Føi- 
gelig behøver ikke mennene 
å innrømme skyld for alI 
verdens synd og ondskap 
for å imøtekomme kvinne- 
nes krav om en rettferdigere 
fordeling av de sosiale 
goder».

KANSKJE, KANSKJE, 
KANSJE?
Det er kanskje urettferdig å 
komme med slike sitat som 
visselig burde uttrykke sjøI- 
innlysende sannheter? Men i 
debatten om hvorfor iike- 
stillingsarbeidet er kommet 
så kort, virker sitatene 
kIargjørende.

Forts, s. 2

REKTOR SOM 
SANNHETSVITNE
Rektor ga gjestetaleren 
Ebba Haslund et gratispo- 
eng. Hennes påstand var 
nemlig at «universitetet... 
er forblitt et av det gamle 
mannsamfunnets urokkeli- 
ge bastioner». Et par dager 
seinere fulgte Nordlys opp i 
en lederartikkel: «vi er kom- 
met bedrøvelig kort i like- 
stillingsarbeidet». Det var 
nok ikke bare rektor Nord- 
lys sikta til. Det dreier seg 
om kvinnas stilling i sam- 
funnet som sådan. Ille er det 
at Nordlys har rett. Vi kan 
alle være enige i det — 
untatt kanskje lederskriben- 
ten i dagbladet Tromsø.

MUSEN SOM BRØLTE
Ebba Haslund kjørte 
aggresivt ut. Den humør fyl
te og ironi-krydra talen hen- 
nes feide over forsamlinga. 
Haslund karakteriserte seg 
sjøl, som «en brølende mus 
som hverken er mannevond 
eller frustrert gammel jom- 
fru». Etter foredraget spur
te Utropia ei jente om hva 
hun syntes. Hun svarte: 
«Talen var herlig». Men en 
gutt vi stilte samme spørs- 
målet svarte mer unnviken- 
de: «Jeg ble så opphengt i 
musikken før foredraget».

UGJENDRIVELIGE 
ARGUMENTER
Ebba Haslund kjørte et 
dyktig og velreggissert 
feministisk løp. Argumente- 
ne har vi hørt før, og det 
skada ikke å høre enkelte av 
dem igjen. Mange av argu
mentene er ugjendrivelige: 
Kvinner tjener mindre enn

menn. I styringsverket og 
ledende stillinger forøvrig ei 
kvinner underrepresenterte 
Luther (han Martin) uttryk 
te kvinneforakt. Etc. etc.

JEG MÅ TILSTÅ...
Men ikke alle argumentene 
hennes virket like overbevi 
sende. Det kan skyldes un 
dertegnede skribents kjønn. 
(Det er bare å tilstå: jeg reg
ner meg som mann). Ebba 
Haslund sa: «Det ei 
schizo»fren fornemmelse å 
være kvinne i en verden der 
alt dreier seg om menn». Ei 
spissformulering javel. Mer 
den uttrykker ei holdning 
som skurrer. Alt her i ver
den dreier seg nemlig ikke 
om menn. Kanskje er del 
slik for feministene. Men 
ikke for menn. Å påstå noe 
slikt er å undervurdere kvin
na si betydning i samfunnet. 
F.eks. utbasunerte Haslund 
som tidligere nevnt universi
tetet som en urokkeIig 
mannsbastion. Men det er ei 
sannhet med modifikasjo
ner. Over halvparten av stu
dentene her ved universite
tet er ikke menn, altså er 
de...

THE BAD GUYS 
AND THE GOOD GUYS 
Ellers sa Ebba Haslund i 
foredraget bl.a.: «Mennene 
lider under systemer de selv 
har utformet». I et helsides 
oppslag i dagbladet Tromsø 
noen dager seinere er hun si- 
tert slik: «For kvinner vir
ker det ekstra trangt å skulle 
leve opp til mønstre de selv 
ikke har skapt».

Kanskje er det for ond- 
sinna å tolke Ebba Haslund
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Studentane liker ikkje
FELLESKJØKKENET

Eit resultat frå «VelferdsundersøkeIsen» som sik- 
kert overrasker mange er studentane si negative 
haldning til å bu på hybel med felleskjøkken. Felle
skjøkkenet er ein møteplass for studentane, og det 
har vore ei vanleg oppfatning at studentar flest likte 
denne buforma framfor å bu «aleina». Det viser seg 
no at den «kollektivistiske» innstillinga hjå studen- 
tane ikkje er så sterk.

UTROPIA: Bjørn Brox

VelferdsundersøkeIsen slår fast 
at 2 av 3 einslege studentar utan 
ungar foretrekk eitt- roms leilig
het framfor hybel med felles
kjøkken. I alle grupper studentar 
er det ei negativ innstilling til fel
leskjøkken. Rapporten viser at 
den negative haldninga til 
felleskjøkkenet er like sterlc blant

yngre studentar som blant eldre. 
Studentar med meir enn 3 års 
studietid ved Universitetet er litt 
meir positiv enn gjennomsnittet. 
Blant dei foretrekk 40% felles
kjøkken.

Det mest oppsiktsvekkande 
funnet er at sjølv blant dei stu
dentane som no bur på hybel 
med felleskjøkken hjå samskip
naden ville dei fleste foretrukke 
eitt-roms leilighet. (52%).

«VelferdsundersøkeIsen 1984»
Velferdsundersøkelsen er no ferdig. Utropia vil 
i dette og dei to kommande nummera presente- 
ra og kommentera sluttrapporten. I dette num- 
meret boligdelen av undersøkelsen, i dei neste 
nummera haldningane til Helse- og Sosialtenes- 
ta og studentøkonomien anno 1984. Den totale 
rapporten vil bli å få hjå.Samskipnaden om ei 
tid. ■ ’ •, ■

Bygg eitt-roms leiligheter

For mange 
på kjøkkenet 

UTROPIA: Bjørn Bro^ 
Det kan ikkje vera særleg^ 
gunstig med felleskjøkken! 
for 10 hyblar, skal ein 
dømma etter kva studenta-1 
ne svarer i velferdsunder
søkelsen.

Av dei studentane som I 
no bur på hybel mpd felles- 
kjøkken hjå Samskip-L 
nåden er det berre 2 som 
svarer i «Velferdsunder-.' 
søkelsen» at det bør vera 
meir enn hyblar for kvart 
felleskjøkken. Dei 150 stu-i 
dentane på Prestvatnet| 
studentheim, som er 10 på 
kvart kjøkken, ville med 

a andre ord helst vore færre 
på kjøkkenet.

Velferdsundersøkelsen 
slår fast at: «50% av stu- 

r dentane (hjå Samskip
naden) foretrekk kjøkken

Kontorassistent 
- deltid 

Forlagskontoret i Tromsø 
trenger en kontorassistent 
2 halve dager i uka. Ring 
tlf. 81 688, linje 392/393 
for nærmere opplysninger 
eller kom innom kontoret i 
Breivika, UB-bygningen, inn
gang sørøst.
Skriftlig søknad sendes in
nen 1. oktober til:

Universitetsforlaget 
Postboks 723 

9001 TROMSØ

UNIVERSITETS 
FORLAGET

UTROPIA: Bjørn Brox

Velferdsundersøkelsen viser at 
det er ein stor udekt marknad 
for eitt- roms leiligheter blant 
studentane ved Universitetet. 
Det bur ein masse studentar på 
hybel med felleskjøkken, til dø- 
mes, som heller ville hatt si eiga 
e'tt-roms leilighet. I alle fall 
dersom ein ser bort frå prisen. 
Det bur sannsynlegvis også ein 
passe studentar privat i byen 
av di dei ikkje vil bu hjå Sam-

pipnaden på hybel med 
[felleskjøkken.
L Etter at Velferdsundersøkel- 
pen no har dokumentert mark- 
I Msmulighetane, bør sam

skipnaden alvorleg overveia om 
det er råd å satsa på eitt- roms 
leiligheter i staden for hyblar 
med felleskjøkken.

I den planlegginga av nye 
boligtilbod som Samskipnaden 
no driv, må eitt-roms leiligheter 
vera eitt sentralt alternativ med 
tanke på einslege studentar ut
an ungar.

Det vil vera å gjera både 
Samslcipnaden og studentane 
ein bjørneteneste å halde fast 
på forestillinga om «det lyk
kelege. kjøkkenkollektivet». 
Den «kollektivistiske» tida er 
forbi, om ho nolcon gong har 
eksistert.

med 4 eller 5 hyblar. Det er 
stor avstand mellom pre
feransane til studentane og 
tilbodet til Samskipnaden 
på hyblar i denne gruppa». 
Det er berre dei 50 hybla- 
ne, og Storskogåsen, som 
no har kjøkken for 4 eller 
5 personar. Der er det 5 
hyblar pr. felleskjøkken. 
Desse hybIane utgjer berre 
omlag 15% av hybeltil- 
bodet til Samskipnaden.

Dei einslege studentane 
utan ungar som ikkje bur 
hjå Samskipnaden fore- 
trekk enda færre hyblar 
pr. kjøkken. 75% av desse 
studentane ville hatt 4 eller
færre hyblar pr. kjøkken 
dersom dei skulle bu på

^TybeHne^elleskjøkken.

Søknadsfrister/behandling av søknader
Søknadsfrist er siste dag i hver måned unntatt juli og 

november.
Uttakslister settes opp i begynnelsen av måneden og 
tilbud om bolig sendes ut fortløpende. Opplysninger 

om ventelisteplass fås ved henvendelse til 
Studentsekretariatet.

Søknaden er gyldig over 3 uttak. 
Søknadsskjemaer og nærmere opplysninger fås ved 

henvendelse til:

Studentsamskipnaden 
Studentsekretariatet 

Roald Amundsenspl. 1 
Ekspedisjonstid: 09.00—15.00 Tlf. 81012

Studentsamskipnaden iTrcmse
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Den gode nordmann og
det gode menneske fra Drammen

11. september 1984, på 11-årsdagen for det USA- 
støttede militærkuppet i Chile, rykket en organisa- 
sjon som kaller seg NATOs Venner, inn en helsides 
annonse i Aftenposten. Halve sida var dekt av et 
USAisk flagg i farger. Under det sto det med store 
bokstaver: «FarveI til en god nordmann». Den gode 
nordmannen var USAs ambassadør Mark E. Au- 
stad. I annonsen het det bl.a.: «Det hender at man 
møter mennesker som setter dype, gode spor etter 
seg... Ambassadør .. .Austad, we’ll miss you!

DET UBEFOLKA FINNMARK 
Det vil her være på sin plass å 
minne leseren om NATO-genera- 
len som mente at siden Finnmark 
er et «ubefolka» område, ville 
atomvåpen være bedre egna til 
bruk der enn andre steder.

AUF SLÅR TIL IGJEN!
Mot slutten av møtet gjentok le
deren for AUF i Troms, Stein 
Ove Hansen, et gammelt krav fra 
grasrota i DNA, nemlig at de 
nordiske land uavhengig burde 
erklære vår del av verden for 
atomfri sone.

NORGE, KÆMPERS 
FØDELAND

Diskusjonen Universitetets Ar
beiderlag hadde invitert til, bøl
get fram og tilbake. Enkelte av 
bårene skvulpet nokså høgt. IVIen 
det gode menneske fra Drammen 
forlot Tromsø uten å sette djupe 
spor etter seg slik den andre NA- 
TO-vennen, ambassadør Austad, 
gjorde. Frydenlund ser vi nok 
igjen. Men den gode nordmann
en, Mr. Austad, er reist tilbake 
til alle gode nordmenns heim
land, USA. Pussig i grunnen at 
norsk fedrelandskjærlighet gjer
ne defineres utifrå hvor sterkt en 
føler seg knytta til et anna land 
«over there».Frydenlunds pat
riotisme står lilce fast som 
Tromsdalstind. Han snakker me
get bra engelsk — med ameri
kansk aksent, til og med. For 
ikke å snakke om kraftpatrioten 
Austad. Han er tildelt den største 
heder enhver skitckelig norsk 
nordmann fra Norway noensinne 
kan bli tildelt: et halvsides USA- 
flagg i farger i Aftenposten.

Good day.

Unnskyld, du har ikke
en hybel ledig?

Døt har blitt pop å studørø i Tromsø. Døssvørrø 
ør døt: ihkø like pop o bygg® h^blør, dørfor blir 
røsultatøt strøssa, hijjbølløsø studentzør, og ditto 
Samskipnad.

I øn slik situasjon ør døl: dobbølt illø å sø tom- 
mø hi^blør ståøndø, mens n^onkomnø stzudøntør 
sovør i hjøllørstzuQ på Prøstvonn.

Hvorfor stor mongø h^blør tommø vød sømes- 
tørstort?

UTROPIA: Olø Børthølsøn
Etter god, gammel stu- 
dent-tradisjon tar man ut
gangspunkt i at Samskip- 
naden har skylda.

Samtidig har det blitt 
trange kår for en stakkars 
svada-generator, så saken 
måtte undersøkes. Resulta
tet ga litt pluss til Samskip
naden, men UTROPIA tror 
fremdeles at tingen kan end- 
res (og færre bo i kjeller- 
stuer).

Inger Leiulfsrud, lederen 
for Boligavdelinga hadde 
følgende å si om de tomme 
hyblene:
i — Endel hybler står tom

me ved semesterstart fordi 
leietaker ennå ikke har flyt
ta inn.

— Andre står tomme for- 
di Samskipnaden ikke har 
fått beskjed om at søkeren 
trekker seg.

— Eller: hybelen er sagt 
opp (en måneds oppsigeIse), 
leietaker har flytta før opp- 
sigelsestida er ute.

Da er det altså ikke noe i 
påstanden om at hyblene 
står tomme på grunn av 
dårlig organisering innen 
Boligavdelinga?

— Nei, svarer Leiulfsrud 
(med vekt!).

Vi er, etter oppkIarings 
runden tilbøyelig til å vær 
enig med henne, men: De 
må kunne gå an å få endre 
systemet slik at misfor 
holdet mellom midlertidig 
tomme hybler og (midlerti 
dige) «kjellerstue-beboere; 
minkes.

Samskipnaden har prøv< 
å la noen av Prestvann-hyb 
lene bli leid ut på en-måned 
kontrakter, inntil det blir le 
dig i Breivika. Men dette e 
altså ikke nok.

På en eller annen måt 
må det la seg gjøre å fi 
oversikt over hvem son 
kommer når, slik at færn 
slipper å møte Tromsø 
form av en kjeIlerstue p; 
Prestvann.

Nye studentboliger bli: 
ikke aktuelt før tidligst års 
skiftet -85-86. UTROPI/ 
har ingen patentløsning pi 
problemet, men kanskje an 
dre har noen ideer.

Herved er hansken/hånd 
kleet, for ikke å si hybeler 
kastet.

UTROPIA: Bønt Arø Jønsøn

I Tromsø har ambassadøren satt 
svært djupe spor etter seg. Han 
vil huskes lenge — som den gode 
NATO-venn han er. Det er be
tryggende å vite at det er slike 
folk som representerer det landet 
som står som «den fremste ga
rantisten for vår sikkerhet» — 
ifølge Knut Frydenlund.

Austad og Frydenlund
Tidligere utenriksminister og nå
værende formann i Forsvars
komiteen, Knut Frydenlund, sat
te ei lydhør forsamling i stevne 
da han for ei tid tilbake gjesta 
Tromsø. Han var invitert av Uni
versitetets Arbeiderlag til å snak
ke om norsk utenriks- og for
svarspolitikk. Mark Austad og 
Knut Frydenlund representerer 
NATO-alliansen på hvert sitt 
forskjellige vis. IVtark Austad 
legger ingen ting i mellom, hver
ken i oppførsel eller tale. Fryden
lund kan det. være vanskeligere å 
bli klok på. Og det er Knut Fry
denlund glad for. Til Studentra
dioen i Tromsø kunne han betru 
at han ikke hadde klart å sitte 
som utenriksminister i åtte år 
dersom han ikke hadde vært i 
stand til å ordlegge seg riktig!

DNA PÅ GLI?...

På møtet i Universitetets arbei
derlag holdt han imidlertid et 
øyebliklt på å gjøre gode forset
ter til skamme: «Det vestlige for
svarssamarbeidet har aldri vært 
noe mål i seg selv», sa Fryden
lund så det jog gjennom under

tegnede referent. Det uunngåeli
ge spørsmålet flimra gjennom 
bevisstheta: Er DNA på gli i mili
tærpolitikken?!

Men Knut tok seg pent og pyn
telig inn igjen: «Primært ønsket 
AP et globalt og dernest et nord
isk forsvarsforbund. NATO ble 
bare et middel på veien mot må
let som er et verdensomspen
nende sikkerhetssystem». Den 
gode nordmann, ambassadør 
Austad, ville sikkert sagt seg enig 
i det utsagnet. Austad kunne sik
kert også sagt seg enig i Fryden
lunds omtale av atomfri sone i 
Norden. Det er faktisk vanskelig 
å gjengi hva Frydenlund egentlig 
mente. På et eller anna vis kom 
det ikke skikkelig fram — til 
tross for at Frydenlund snakka 
en masse.

ATOMFRI SONE ELLER 
IKKE ATOIMFRI SONE, 
DET ER SPØRSMÅLET

Knut Frydenlund kunne forklare 
forsamlinga at det er vanskelig å 
skape gehør blant våre NATO- 
allierte for ei slik særordning i 
nord. Frydenlund så at opprettel
sen av en atomfri sone i Norden 
måtte sees i sammenheng med 
eventuelle forhandlinger om 
opprettelsen av en «atomfri kor
ridor» gjennom de mer betyd
ningsfulle og mer befolkete deler 
av Europa. En DNA-veteran i sa
len reiste seg da og gjorde den 
norske Forsvarskomiteens for
mann oppmerksom på at «for 
oss som bor her i nord, ligger de 
mest betydningsfulle områdene 
HER».
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Studentdemokratiet ved
Universitetet i Tromsø
instilling og debattgrunnlag frå «Organisasjons- 
)miteen 1984».
r styringsstrukturen vi har no dårleg, eller skal vi 
ilda på han? Det er opp til HAM å gjere vedtak om 
entuelle endringar i studentorganiseringa ved Uni- 
rsitetet i Tromsø. Organisasjonskomiteen har 
øfta 3 alternative prinsipp for styringsstrukturen i 
imtida:

Allmøteval til Student- 
rådet kvart halvår. HAM 
som høgste organ.
Allmøteval til Student
rådet kvart halvår. HAM 
blir lagt ned eller blir råd
gjevande.
Urneval til Studentrådet 
kvart halvår. HAM blir 
lagt ned.

Dei demokratiske organa 
studentane ved Universite- 

I i Tromsø er Hovudallmø- 
I (HAM), Studentrådet 
R) og Studentutvalet (SU). 
J (5 personar) blir valgt på 
AM der alle studentane kan 
lta. SR (20 personar) blir 
lt på allmøte på institutta. 
Jførebur saker for SR, som 
i avgjerder for studentane 
d Universitetet. Men HAM 
in overprøve vedtak frå SR. 
Om ein no jamfører dei tre 
odellane, ser ein at striden 
imært står om to spørsmål:

ikal Hovudallmøtet eller 
Studentrådet vere studen
tane sitt høgste organ?
Skal Studentrådsrepresen- 
tantane veljast på 
instituttallmøta eller ved 
urneval?

udentane sitt syn på desse 
lettfattelege spørsmåla vil 
gjere det meste. HAM bør 
opp desse spørsmåla på det 
rste møtet i haustsemesteret 
. Viss det på HAM er fleir- 
for endringar, må ein ny 

mite lage utkast til nytt 
Mngsreglement no i haust. 
For «Organisasjonskomi- 
tn»: Martin-Arne Ander- 
B, Magnar Andersen, Bjørn 
ox, Lillegull Hansen, 
fond Trosterud, Jarle Wei- 
rd.

Runngjeving av
5DELL 1
1 FORSVAR FOR HAM 

MOT BYRÅKRATISE-
NG,
iSSIVISERING OG AN- 
ARLEGGJERING AV 
VDENTPOLITIKKEN
°dell 1 tek utgangspunkt i 
sin fortsatt ønsker å halde 
HAM som det øverste or- 

net, samtidig som Student- 
let (SR) vil ha ein sentral 
Aksjon. Det vil såleis vere 
Jkk om ein arbeidsdeling 
■Hom desse to organa. Dei 
Mippielle sakene (generell 
rakter) egnar seg best for 
W, mens andre saker bør 
handsame. Det blir i stor 

1(l SU/SR si oppgåve å av- 
Ie kva som egnar seg å ta 
P på kvar av dei to arenae- 
SR og HAM.

1) HAM er det einaste or
ganet der «vanlege» studentar 
frå dei forskjellige institutta 
kan diskutere med kvarandre. 
Fjernar ein HAM blir stu
dentpolitikken fullstendig 
overtatt av profesjonelle by
råkratar. Ønsker vi denne 
utviklinga, eller skal vi gje 
den «vanlege» student ein 
sjanse? Valet er ditt.

2) Berre HAM gjev 
grunnplanet direkte kontroll 
med den studentpolitikken 
som blir drevet.

3) Det direkte demokrati 
fungerar aktiviserande og 
politiserande, mens det repre- 
sentadvedemokrati i hovud
sak legg vekt på at ein skal få 
avgitt ein stemme med jamne 
mellomrom (Ein gong pr. se
mester). Studentpolitikken 
skal overtakast av profesjo
nelle «byråkratar». Motto: 
«Vi tenker for dere». Dette 
fremjar passivitet og «pampe- 
velde».

4) Viss ein gjer HAM til eit 
rådgjevande organ, vil det i 
sin konsekvens bety ei ned
legging av HAM. Kven er in
teressert i å gå i ein «prate- 
klubb» utan reell makt.

5) I den siste tida har det 
vore ei auke i oppmøte på 
HAM, altså ein motsatt ten
dens i forhold til kva enkelte 
hevdar. Dette oppmøte kan 
bli endå større viss ein arbei- 
der for å legge alle forholda 
til rette.

6) Studentane i Tromsø 
innførte allmøtemodellen 
(HAM) fordi ein meinte at 
han var den mest demokratis- 
ke. Konservative gruppe
ringar har alltid gått mot den- 
ne modellen. Grunnen er kan
skje at ein ikkje har ønska å 
arbeide for å auke aktiviteten 
på grunnplanet. Andre igjen 
hevdar at det var grunnlag for 
HAM før, men at det ikkje er 
det no. Vi meiner at dette er 
feil.

Martin-Arne Andersen 
Trond Trosterud

GRUNNGJEVING AV 
MODELL 2
(SR SOM HØGSTE ORGAN 
VALT PÅ INSTITUTTALL- 
MØTE)

Modellen legg opp til at SR 
tek over dei oppgåvene HAM 
har i dag med val og saks
handsaming, slik at SR for
melt og reelt blir høgste or- 
gan. Val av SR-representan- 
ter skal skje på instituttallmø- 
te. SR skal sjølv velje eit ar- 
beidsutval til å ta seg av dei 
oppgåvene som Studentut- 
valet (valt av HAM) tek seg 
av i dag. Ein går inn for å hal- 
de på HAM som eit rådgje
vande organ som kan kallast 

inn av SR for å uttale seg om 
saker som engasjerer breie 
studentgrupper.

Det er etter mi meining to 
hovudgrunnar som talar for å 
avskaffe HAM som høgste 
organ:

1) Det elendige oppmøtet 
på HAM dei seinare åra, har 
fullstendig undergrave legi
timiteten til vedtaka derifrå 
som «uttrykk for studentane 
si høgste vilje» - slik det heiter 
i reglementet. Den einaste ve- 
gen for å rette opp denne le- 
gitimiteten, synest å vere at 
ein let studentgrunnplanet få 
avgjere sammensetjinga av 
det organet som skal gjere 
vedtaka, altså ved å satse på 
eit representativt organ som 
SR.

2) Eit organ som HAM vil i 
dei fleste høve ha manglande 
kompetanse i mange av dei 
sakene det skal handsame, 
ettersom dei som møter fram 
ikkje har nokon plikt til å set- 
te seg inn i alle sakene. Dess- 
utan er det stort gjennom
trekk frå møte til møte, slik at 
dei fleste ikkje kjenner sakene 
frå eventuelle tidlegare hand- 
samingsruridar. Resultatet 
blir då gjerne at dei mange 
som «ikkje veit» blir eit offer 
for manipulasjonar og reto- 
rikk frå dei som «veit». Dette 
vil truleg bli langt betre i eit 
organ med faste representan
tar, grundige saksdokument 
og plikt for representantane 
til å lese dei.

Kva så med urneval til SR? 
Sjølv om eg ikkje er nokon 
prinsippiell motstandar av 
urneval trur eg ikkje det vil 
vere nokon styrking av demo- 
kratiet i vår samanheng. 
Framlegget forutset at det 
igjen skal bli politisk kon
kurranse om dei studentpoli- 
tiske verva, og utan slik kon- 
kurranse vil eit urneval vere 
nærmast meiningslaust. I dag 
ser vi lite til denne konkur- 
ransen, og personleg ser eg 
ikkje noko grunnlag for at 
han skal vekse opp att. Der
med blir urneval eit slag i luf- 
ta. Dessutan skulle det vel 
ikkje vere så mykje verre å få 
studentane på eit institutt til å 
kome på eit valmøte enn å få 
dei til å sleppe ein lapp i ei 
urne?

Jarle Weigård

GRUNNGJEVING AV 
MODELL 3
LEGG NED HOVUDALL- 
MØTET
Akkurat som Noreg blir styrt 
av Stortinget, så bør studen- 
tane ved Universitetet i 
Tromsø bli styrt av Student
rådet. Studentane ved UITØ 
er best tente med hemmelige 
val (urneval) av representan- 
tar til Studentrådet ein gong 
pr. semester på politiske lis- 
ter. Dette er prinsippet bak 
det parlamentariske demo
krati som vi har i Noreg og 
som fungerar godt. Kvifor 
skulle det ikkje passe på Uni
versitetet i Tromsø? UITØ er 

det einaste Universitetet i lan
det som har allmøtedemo- 
krati. Både Oslo, Bergen og 
Trondheim har urneval til 
studenttinget ein gong pr. se- 
mester.

Talsmenn for HAM hevdar 
at allmøtet er meir demo- 
kratisk, fordi alle får vere 
med å ta avgjerdene i den 
daglege politikken. Men vi 
må spørre oss: kva er vikti
gast: å få vere med i politik
ken til dagleg, eller å få velje 
representantar og dermed leg- 
ge fast dei prinsippielle linene 
i studentpolitikken ved å 
stemme. Alle er jo ikkje inter
esserte i å bruke tida si på stu- 
dentpolitikk.

Og er det meir demokratisk 
at 30 stk. bestemmer for 1800 
på eit allmøte enn at 20 valte 
representantar gjer det?

Den store faren ved all- 
møtestyring er at interesse
grupper får fritt spillerom ved 
å kuppe allmøtet. Ei relativt 
lita gruppe kan få voldsom 
stor makt. Den jamne student 
som ikkje vil bruke tida si på 
studentpolitikk er forsvars- 
laus.

Det er klår politisk usemje 
blant studentane. Studentar 
er ikkje like. Ved urneval kan 
folk sikre seg at deira grunn- 
leggande synspunkt blir ført 
fram i studentpolitikken. Det 
er praktisk for folk å overlate 
stemmen sin til ein repre
sentant med same syn. Svik- 
tar representantane oss, kan 
vi velje andre neste gong.

Bjørn Brox

SU-cnktuelt

Studentaktivitet
Politikk dreier seg om hvem som skal få hva. 
Det er få som deltar i studentpolitikk. Og grun- 
nen kan ikke være at vi ikke har interesser å 
forsvare. Se hva som skjedde med glassburene 
ved ISV-kantina. De bIe sIukt av administra- 
sjonen, kanskje nettopp fordi studentene ikke 
forsvarte sine interesser. Kontorene var pro- 
sjektert til Arbeidsutvalgene på ISV og ISL. 
Men etter iherdig jobbing fra studentorganene 
ble et av kontorene avgitt til AU’ene. Men vi 
gir oss ikke bare med ett!

Nå i høst skal vi jobbe med 
saker som får utfall vi kan 
føle på kroppen. Vi har tatt 
initiativ til å opprette ei for- 
ening for utenlandske stu
denter. Det har vist seg at 
mange studenter som tar 
fatt på studier i Tromsø har 
hatt problemer med å finne 
seg til rette kanskje nettopp 
fordi det ikke finnes noe or- 
gan som kan bistå. Ei slik 
forening vil kunne være et 
forum hvor folk kan ut
veksle erfaringer, og bistå 
hverandre faglig og sosialt. 
Samtidig vil foreninga kun
ne utgjøre ei pressgruppe 
overfor myndigheter ved 
spørsmål som berører uten- 
landsforskning og inntak av 
utenlandske studenter.

Utforminga ay 4. byg- 
getrinn, det såkalte velferds- 
bygget, er ei sak hvor stu- 
dentinteressene er viktig å 
hevde. Bygget skal inne
holde hovedkantine, Uni- 
bok, ex.phil., det store au- 
ditoriet samt alle studentor
ganene. Alle brukergrupper 
er representert i et brukerut
valg, som har tre studentre
presentanter. Og her er det 
viktig å stå på for å sikre 
riktig plassering og dis
ponering av våre 235 kvad- 
ratmeter.

De interne overføringer 
av stillinger fra et institutt 
til et annet fører til faglig ut
arming av myk-fagene. Her 
ligger det store utfordringer 
i å utforme ei felles student- 
politisk linje. Til nå har stu- 
dentrepresentantene i Uni
versitetsstyret vært institutt- 
lojale i disse sakene. Det har 
ført til «splitt og hersk-til- 

stander» der studentene har 
minsket sin styrke ved å slå 
hverandres argumenter i 
hjel. Burde vi ikke samles 
om det prinsipp at vi går 
mot overføringer av stillin
ger?

Romsituasjonen for stu- 
dentorganene har vært dår
lig. Nå har Studentutvalget 
og Delegatgruppa flyttet fra 
IMR til UB-kjelleren. Men 
Utropia og småforeningene 
har behov for bedre plass 
fram til 4. byggetrinn står 
ferdig. Uten press fra stu
denthold endres ikke romsi- 
tuasjonen, tross velvilje fra 
PLUT.

Penger er ei forutsetning 
for å drive studentpolitikk. 
Avisa får 121.000 gjennom 
Samskipnaden, 42.000 går 
til støttemidler for student- 
foreninger og SU disponerer 
94.000. Avisa har kjørt seg 
opp i et økonomisk uføre, 
og får som en følge av dette 
bare gitt ut et nummer i høst 
av egne midler. Dette betyr 
at Samskipnaden har bevil- 
get for få midler til avisa. 
De siste årene har Sam- 
skipnaden bare indeksregu
lert budsjettpostene som 
omfatter studentaktiviteter. 
Et klart krav fra oss må væ
re at Samskipnaden tar an
svar og uforbeholdent bevil- 
ger penger til Utropias fort
satte drift dette semestret. 
Samtidig må vi gå ut med 
krav om at Samskipnaden 
øker budsjettrammene be- 
traktelig.

Som du ser er det nok å ta 
fatt på. Og her trengs enga- 
sjement. Det er ingen grunn 
til å sitte på gjerdet.
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HUMMER & CAMPARIHUSPRATEN
SCENE: VEDDISKEN

TID: EN FREDAG KVELD (SEINT) 
PERSONER: EN SOLDAT (ANTAGELIGVIS MARINEN)

1. JENTE
2. JENTE

1. AKT: 1. JENTE KLYPER ANNEN JENTE BAK
2. JENTE: «IKKE HER!» 
EN SOLDAT (BLEK) SETTER ROLIG 
FRA SEG GLASSET OG GÅR UT.

- 0 -
TEPPE

Velkommen til en stengt 
UB-kantine. (Big-Shot’ene 
har lunch der i dag). Vel- 
kommen til avlyst foreles- 
ning kl. 9.00 (vi feirer åp- 
ninga av Universitetet, du 
finner oss på Fokus kino).

Velkommen i hybel-kø- 
en (vi har en lekker, sosial 
kjellerstue å tilby deg, og 
alle dere andre som ikke 
har annet i sikte).

Velkommen skal dere 
være!

Lånekassa hilser dere 
med høstens glade mel- 
ding: «Vi kan ikke se at 
likningsattest for 1982 
foreligger, og returnerer 
derfor søknaden».

UNI-bok, det normale 
lyspunktet i tilværelsen(!)

kan ikke se at vedkom- 
mende eksemplar forelig- 
ger. Vi velger å se tiden an, 
men regner med at boka er 
utsolgt fra forlaget. Stu- 
denthuset tar 22,- for 
halvliter’n.

Mark Austad, en glim- 
rende exambassadør for 
sitt land syntes Tromsø var 
«et sårt punkt i hukommel- 
sen», som han helst ville 
glemme.

— Og han har ikke en- 
gang vært i nærheten av 
Universitetet, for ikke å si 
UNI-bok. Av hvilket vi 
kan slutte av Mark Austad 
ikke beskjeftiger seg med, 
eller har peiling på, de mer 
jordnære problemer, der

han svever rundt i sin blå 
bane høyt, høyt der oppe. 
(Søren det ble injurier 
igjen).

— Storpolitikken er i 
grunnen ganske enkel i for- 
hold til Hverdagen: «If 
you can’t beat them, join 
them, and if you can’t join 
them, shoot them!»

Men sånt kan du ikke 
gjøre med for eks. UNI- 
bok. Skal du hale ut noe av 
den sjappa i rimeiig tid 
krever det mer kløkt enn 
en simpel liten invasjon.

VG hadde et utmerket 
(!) portrettintervju med 
Hr. Austad hvor han uttal- 
te at invasjonen på Gre- 
nada egentlig kunne sam- 
menliknes litt med situa-

sjonen i Norge etter k 
gen.

Jeg synes at UNI-bo 
egentlig kan sammenIikn 
med situasjonen i Norg 
under krigen, men slikt 
ikke Storpolitikk, naturli 
vis. — Videre mente ha 
(Austad) at den vanskelig 
te oppgaven han had 
hatt som ambassadør, v 
å overbevise nordmenne 
om at USAs politikk i L 
tin-Amerika var den rett 
Hvis det har vært ba 
halvparten så vanske 
som å finne «Cappelen 
skoleatlas for folkeskolei 
hos UNI-bok må han 
slitt fælt!

-UKA 85 - UKA 85 - UKA 85-
UKEHISTORIE

Student-UKA i Tromso hor ingen 
tradisjon. Senest 1981 var det få som 
tenkte på muligheten av at Tromsø- 
-studentene også skulle få sin egen 
UKE. Men de få som tenkte, de 
tenkte hardt. Student-UKA var da 
allerede en realitet i Oslo, Bergen, Ås 
og ikke minst i Trondheim. Stu
dent-UKA i Trondheim kan faktisk 
feire 75-årsjubileum i 1985, og UKA 
på Ås er nesten like gammel. Riktig- 
nok ble det ikke UKE i Tromsø i 
1982, men Studentrevyen som kom 
kan vel kalles en forløper.

Den ble sydd sammen av en ener- 
gisk liten gjeng, og resultatet ble 
suksess. Oppfølgeren; UKA'83 viste 
at Student-UKA har kommet får å 
bli.

HVA ER UKA?

UKA er dans, diskotek, revy, mat og 
drikke, glade venner; i det hele tatt: 
MIUØ.

UKA arrangeres annethvert år, og 
varer knappe to uker. Som student 
har du mulighet til å gjøre mer ut av 
UKA enn den vanlige Tromsø-borger. 
Omtrent 200 studenter vil være med

på forberedelser og gjennomføringa øv 
UKA. Er du ny student i byen kan den 
første tida være hard, med ukjent 
miljø og få venner. Men med en 
UKA-jobb vil du treffe likesinnede og 
bli kjent med en mengde mennesker. 
Alle jobber får en felles sak, og du vil 
kjenne samhørigheten med de andre 
studentene i byen.

- Så grip sjansen!
Følg med på oppslagstavler, lytt på 

studentradioen, les UTROPIA og 
skaff deg en UKA-jobb!

UKE-APPARAT:

Revyen: Aktører, teknikk (lys/lyd), 
kostyme/sminke, tekst/sang.
Blæst: Ompa-orkester, blanda 
mannskor, show-gjeng (mest mulig 
oppmerksomhet til enhver tid).
Reklame: Plakatmalere, annon- 
seinnsamlere, medio-frelste (radio- 
/avis).
Salg: Billetter, ordensvern, UKE-ef- 
fekter etc.
Sekretariat: Arkivering, maskin- 
skriving, samt udefinerte oppgaver 
som ikke faller inn under endre gjen- 
ger.

Forpleining: Fikser met id UKA- 
funkisen i tide får og under UKA. 
Kasserergjeng: Inn/utbetalinger (og 
holde snøring på disse).
Krogjeng: driver UKE-kro, UKE-fest 
og UKE-nachspiel (det siste eks- 
klusivt for UKE-personalet).
Gjesiegjengen: Ansvar for innkmr- 
tering av gjester/artister.
Arr. gjeng: organisering av det 
meste, unntatt revyen.
UKE-styret: ansvarshavende for at 
alt fungerer.
RImgjeng: Underbruk av Blæst- 
gjengen, ansvariig for å lage reklame-

fåm ti bruk på kino, samt film om 
selve UKA.

KONTAKT UKA

interesserte bes kontakte:
Studenthuset, tlf. 84410
eller Studentradioen tlf. 57 388 
eller Utropia tlf. 81715
(tor. 17-19)
eller UKE-kontoret Hf. 81688

L 293 (IMR-Breivika) 
Blers har UKE-styret møte hver tirs- 
dag Id. 20.00 på Studenthuset, 
Skippergata 44 (Hf. 84410)

THE END


